

# Referat af bestyrelsesmøde tirsdag d. 1. juli kl. 19.00

Deltagere: Peter Frederiksen (PF), Helle Carlsen (HC), Lene Mathiasen (LM), Jens Bruun (JB), Jens V. Jensen (JJ), og Charlotte Hansen (CH)  
Referent: Charlotte Hansen

## Agenda:

1. Opfølgning fra sidste møde
2. Økonomi
3. Forsikringer og værdisættelse af klubbens både
4. Kort nyt fra udvalgene:
  - GDPR
  - Indmeldelsesblankt
  - Køb og salg af både
5. Kanindåb, drejebog
6. Fælles gallafest til november
7. Port 6, status på fondsansøgninger
8. Nyt vedr. klubbetøj og redningsveste
9. Dispensationsreglerne
10. Evt.
11. Næste møde

1. Opfølgning fra sidste møde  
PF indledte med at fortælle, at Fredensborg roklub er en meget aktiv roklub, hvor mere end 200 roere går igennem klubben hver uge. Noget vi kan være stolte af.  
Der har siden sidst været afholdt både instruktion til sculler og kurset "Ro længere på literen". LM fortalte at scullerinstruktionen var forløbet godt med undervisning af henholdsvis Kim Kjellerup/Søren Eriksen, sidstnævnte fortalte om materiale. Tilbagemeldingen er, at der skal sættes flere timer af, således at alle deltagere når at afprøve teknikker m.m. Der er planlagt endnu et scullerinstruktionskursus efter sommerferien.  
PF fortalte, at klubben havde brugt meget tid på kurset "Ro længere på literen", et pilotkursus arrangeret af DFfR. Tilbagemeldingen er, at Fredensborg roklub deltog med 5 ud af de 9 pladser, at der var for meget teori og at instruktionsvideoen som havde en central rolle på kurset ikke indeholdt ny viden. Det bedste ved forløbet var filmede ro-sekvenser af deltagerne som blev gennemgået. Skal kurset gentages til næste år, vil roklubben bede om 2 fripladser pga. den store arbejdsindsats det kræver at være vært for arrangementet.
2. Økonomi  
JB oplyste, at klubben pt. talte 177 medlemmer og at den likvide beholdning pt. udgør kr. ca. 321.000. Dertil kommer at klubben for indeværende år vil modtage yderligere tilskud fra kommunen i størrelsesorden ca. kr. 160.000 samt kontingentindbetalinger på ca. kr. 20.000.
3. Forsikringer og værdisættelse af klubbens både  
PF redegjorde for, at klubben pt. har ansvars- og kaskoforsikring på både for kr. 810.000. I tallet er også værdien af private både medregnet og det er iflg. Danmarks Idrætsforbund ikke lovligt, så det skal pilles ud af værdiopgørelsen. PF vil udarbejde en ny opdateret værdisættelse af bådene til brug for ny ansvars- og kaskoforsikring.

# Referat af bestyrelsesmøde tirsdag d. 1. juli kl. 19.00

## 4. Kort nyt fra udvalgene

- GDPR

JB orienterede om, at klubben skal have opdateret hjemmesiden med de forskellige kontaktpersoner og den ansvarlig for GDPR-reglerne. JB sørger for at både hjemmeside og ro-kort bliver opdateret ved at tage fat i de ansvarlige for begge.

- Indmeldelsesblankt

JB orienterede om, at der er fejl i klubbens indmeldelsesblanket. I klubbens GDPR-regler står at medlemsoplysninger opbevares i 3 år for dokumentation, på blanketten står 1 år. JB sørger for, at det bliver rettet.

- Køb og salg af både

JJ orienterede om, at klubben desværre havde fået afslag på fondsansøgning fra Nordea Fonden pga. et punkt i klubbens vedtægter som efterfølgende er blevet rettet. I ansøgningen har der eksplicit været angivet meget ambitiøse projektmål for bådindkøbet. Der er i bestyrelsen enighed om, at projektmålene skal ud, da de fremgår af den øvrige beskrivelse i ansøgningen. Nordea Fonden vil blive ansøgt igen og sponsorudvalget vil også ansøge Sparekassen Sjælland.

Fondsmidlerne, som pt. tæller kr. 50.000,- er tiltænkt en ny gigbåd til klubben. Der var under punktet en del snak om investering i andre både/materiel, bl.a. dobbelt 4, 4 års inrigger, nye kaproningsårer og ny 4-bådvogn. Klubben menes allerede at være i besiddelse af en ekstra 4-bådvogn. Den skal lokaliseres.

JB fortæller, at en del både er sat til salg. Steen Olsen er blevet bemyndiget til at forestå salg, af de af klubbens både, som skal sælges. JB vil lave en salgsaftale, således at klubben kan dokumentere salg og indtægt. LM bemærkede at en af bådene som er sat til salg, er udlånt til Hjemse.

## 5. Kanindåb, drejebog

LM fortalte, at der ikke er en drejebog for kanindåben, som løber af stablen den 21. august, men at hun vil sørge for, at få samlet et hold til at forestå selve dåbsceremonien samt de øvrige opgaver på dagen. Der var i bestyrelsen stor opbakning til, at få sidste års kaniner til at indgå i ceremonien. LM vil ultimo juli hænge tilmeldingsopslag op i bådhallen. JJ foreslog at udarbejde en drejebog for dem, der ud i fremtiden skal planlægge kanindåb. Forslaget blev taget til efterretning.

## 6. Fælles gallafest til november

CH forespurgte, om roklubben kunne bidrage økonomisk til fælles gallafest for roklubbens medlemmer til november. Bestyrelsen vil gerne se på sagen, men der er enighed om, at udvalget skal lave et anslået budget inden der træffes en beslutning. Bestyrelsen har bemærket, at selv om det er en fest for alle, vil de fysiske rammer sætte en begrænsning for deltagerantal. CH vil vende retur med et foreløbigt budget.

## 7. Port 6, status på fondsansøgninger

JJ fortalte, at klubben har fået afslag på fondsansøgning fra Spar Nord og Sparekassen Sjælland. Han mener, det er svært at søge midler til vedligeholdelse, især når klubbens økonomi er god.

JB oplyser, at bestyrelsen tidligere har besluttet sig for et tilbud fra Madsens Maskinsnedkeri på ca. kr. 65.000 inkl. moms og selv om klubben evt. skal bekoste både port og gigbåd uden yderligere fondsmidler, vil der være tilstrækkelig likviditet i klubben til, at det kan lade sig

## Referat af bestyrelsesmøde tirsdag d. 1. juli kl. 19.00

gøre. Det bl.a. på grund af tidligere hensættelser. Bestyrelsen har på den baggrund besluttet, at ordren på ny port lægges hos Madsens Maskinsnedkeri efter bestyrelsen har sikret sig, at virksomheden er "sund", idet størstedelen af udgiften til porten, skal falde inden arbejdet påbegyndes. Bestyrelsen vil anmode Morten Håkansson om at forestå dialog og samarbejdet med Madsens Maskinsnedkeri i forbindelse med etablering af ny port 6.

### 8. Nyt vedr. klubbetøj og redningsveste

LM fortæller, at klubben ikke har kunne få de farver og de kvaliteter som er blevet efterspurgt. Benklæderne er okay, men det øvrige udvalg af tøj, kan enten ikke skaffes eller er af dårlig kvalitet. Status er, at klubben afventer svar på, om klubben kan få en bedre kvalitet i de ønskede farver. Tøjudvalget oplever, at leverandøren er svær at kommunikere med og at servicen er lav. Udvalget afventer svar, hvorefter det besluttet om klubben skal indgå i et samarbejde eller ej.

PF fortæller, at der er indkøbt 2 stk. New Wave redningsveste. Vestene er købt, for at afprøve et alternativ til de veste klubben allerede har. Bestyrelsen vil bede sikkerhedsudvalget undersøge, om de nye veste lever op til de gængse sikkerhedskrav. Er det tilfældet, kan vestene bruges på lige fod med de øvrige redningsveste klubben har.

### 9. Dispensationsreglerne

Bestyrelsen har som aftalt, fra sikkerhedsudvalget, modtaget en beskrivelse af de sikkerhedsforanstaltninger, der tages i ældreafdelingen, i forhold til dem der i år er bevilliget dispensation. JJ præsenterede, på sikkerhedsudvalgets vegne, beskrivelsen og fremførte, at der var et ønske om, at de medlemmer som kunne svømme 300 meter med redningsvest, blev sidestillet med medlemmer som bestod svømmeprøven uden hjælpemidler og at der blev åbnet op for, at dispensater også måtte ro 4-gig.

Bestyrelsen har på den baggrund anmodet sikkerhedsudvalget om en opdateret beskrivelse, hvor alle forhold/ønsker for dispensater m.m. beskrives.

Bestyrelsen havde under punktet ligeledes en drøftelse af, hvor tit og på hvilke skæringsdatoer svømmeprøven senest skal aflægges. Hvordan og af hvem, kravet om svømmeprøven fremadrettet skal administreres.

Bestyrelsen vil, når førortalte opdaterede beskrivelse er modtaget, lave et oplæg til kommende medlemsmøde, hvor rammerne for svømmeprøve og dispensation skal diskuteres. I øjeblikket er det således, at medlemmer som ikke har aflagt svømmeprøve og går på vandet får en venlig reminder om at aflevere svømmeprøve – det har hjulpet.

### 10. Evt.

HC fortalte, at hun vil tage kontakt til Anne Karina fra DFfR for at booke hende til et oplæg i klubben om "Sikkerhed, er det dit eller klubbens ansvar". Bestyrelsen finder det yderst relevant netop i forbindelse med det arbejde der pågår om svømmeprøve og dispensationer. Bestyrelsen håber på, at hun kan holde foredrag torsdag d. 25. september, mere info følger.

### 11. Næste møde

Næste bestyrelsesmøde er aftalt til d. 5. august kl. 19./Referent CH